
1

Asielopvang, Integratie  
& Dagbesteding
Beantwoording vragen uit online chat tijdens digitale  
bijeenkomst over ‘Onderzoek azc-locatie Santpoort-Zuid’  
op 7 februari 2024.
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Zijn er psychologen geraadpleegd op voorhand om te  
bepalen of het verstandig is om mensen met diverse  
trauma’s of andere etniciteit in grote groepen bij elkaar  
te zetten? 
 
Het COA vangt in Nederland al meer dan 30 jaar grote(re) 
groepen vluchtelingen in azc’s op. Zij heeft veel kennis, ervaring 
en deskundigheid op dit gebied.  
 
Er vindt altijd een medische check plaats als asielzoekers 
Nederland binnenkomen. Dit is een standaard-onderdeel van 
het registratie- en identificatieproces van de Immigratie- en 
Naturalisatiedienst (IND) en de Marechaussee. 
 
Sommige asielzoekers kunnen niet zelfstandig in een azc 
wonen. Ze hebben behoorlijke psychische problemen, missen 
sociale vaardigheden of zorgen voor overlast. Zij worden hierop 
beoordeeld. Wanneer zij niet zelfstandig in een azc kunnen 
wonen, worden zij niet in een regulier azc opgevangen. Voor hen 
zijn er twee specifieke opvanglocaties in Nederland: de intensief 
begeleidende opvang (IBO), en de strengere handhaving- en 
toezichtlocatie (HTL) in Hoogeveen. Ook kunnen asielzoekers 
worden verwezen naar het Psychiatrisch en Forensisch Centrum 
Veldzicht in Balkbrug (Overijssel).  
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Dagbesteding bewoners azc: Welke activiteiten zullen er 
worden georganiseerd voor de bewoners van het azc?  
Op welk moment in het proces gaat dit met COA + wijk + 
vrijwilligers + Vluchtelingenwerk ingevuld worden?  
Welke bedrijven in Velsen worden/zijn betrokken bij  
het aanbieden van werk/stages aan de bewoners van het azc 
en op welke wijze? Wat is de rol van de gemeente hierin? 
 
Wat kunnen de mensen doen in Santpoort-Zuid?  
Er zijn weinig faciliteiten in Santpoort-Zuid. 
 
Wat gebeurt er met mensen die zich vervelen?  
Waar gaan ze dan naartoe? 
 
De activiteiten op een azc variëren van het geven van basis-
Nederlandse taalles tot sport, en het leren van digitale 
vaardigheden. Van OV-lessen (‘hoe werkt een OV-kaart’?) tot en 
met fietslessen en uitleg over hoe het verkeer in Nederland werkt. 
Er wordt met deze activiteiten gestart vanaf dag 1 van aankomst 
van de bewoners in een azc. Men organiseert deze activiteiten 
samen met lokale vrijwilligers en met medewerkers/vrijwilligers 
van Vluchtelingenwerk Nederland.  
 
Op dit moment is het nog niet duidelijk welke bedrijven en 
organisaties een rol kunnen spelen in het aanbieden van werk 
of stages. In Velsen-Noord werkt het COA nu goed samen 
met TechPort en andere bedrijven in de (directe) omgeving. 
Een uitdaging is wel dat asielzoekers -in tegenstelling tot 
statushouders- pas na zes maanden mogen werken. Wel zijn 
er allerlei werkzaamheden op de azc-locatie die zij kunnen 
uitvoeren. Denk hierbij aan gemeenschappelijke ruimten 
schoonmaken, de gebouwen of tuin onderhouden of het 
leercentrum beheren.
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COA staat toch ook open voor kleinschalige locaties, aldus 
hun website? 
Dat klopt. Maar op een kleinere locatie regelt het COA géén 
toezicht en handhaving, gezondheidszorg, dagbesteding en 
inburgeringsactiviteiten. De gemeente dient dit dan volledig zelf 
te regelen en te betalen.  
 
Het regelen van al deze zaken brengt forse organisatorische en 
financiële kosten voor de gemeenten met zich mee. Dat is voor 
een gemeente als Velsen niet haalbaar en ook niet wenselijk. 
Als gemeente zijn we hier niet op toegerust. We willen al deze 
activiteiten bij voorkeur aan het COA overlaten.

Zijn dit mensen die uit oorlogsgebied komen, of 
economische vluchtelingen? 
Het zijn vluchtelingen uit landen waar oorlog heerst en/
of (zware) vervolging vanwege politieke overtuiging, geloof 
of gezindheid. De meeste asielzoekers die asiel aanvragen 
in Nederland, zijn afkomstig uit Syrië, Turkije Jemen, Eritrea, 
Ethiopië en Afghanistan.  
 
Het percentage zogenoemde ‘veiligelanders’ in de asielopvang 
is ongeveer 3%. Van deze groep werd de asielaanvraag de 
afgelopen jaren in 98% van de gevallen afgewezen. 2% krijgt 
wel asiel vanwege politiek activisme, kritische journalistieke 
werkzaamheden of omdat ze tot de LHBTI-gemeenschap horen.

Bij een volledige locatie bij een goed functioneren wordt 
er dan zorgvoorzieningen gegeven aan seksuele behoeftes 
voor diegene die daar behoefte daaraan heeft 
Op een regulier azc zijn medewerkers van Gezondheids-
zorg Asielzoekers (GZA) aanwezig die gespecialiseerd zijn in 
medische zorg voor vluchtelingen. Hun zorgaanbod is breed en 
toereikend voor allerlei soorten vragen. 
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Hoe gaat het COA het personeelsprobleem oplossen? 
M.a.w.: waarom zou iemand voor het COA kiezen en niet 
voor een functie binnen de zorg, onderwijs, o.i.d.? 
 
Daar ligt inderdaad een uitdaging. Er is overal in Nederland 
een flinke vraag naar personeel. Het COA biedt prima 
arbeidsvoorwaarden en bovendien zijn de collega’s nauw 
betrokken bij hun unieke werk. Het COA slaagt er (nog steeds) 
goed in om nieuwe medewerkers aan te trekken: zo is het COA 
in 2022 gegroeid van 3.700 naar 5.000 medewerkers. Maar 
men heeft nog steeds nieuwe medewerkers nodig om alle 
werkzaamheden aan te kunnen.  

Ik ben op de Ocean Majesty geweest, met zeven 
verschillende asielzoekers gesproken. Ze zeggen dat er niks 
voor ze georganiseerd wordt. Kunt u ons uitleggen wat er 
precies wordt gedaan? 
 
Wij weten niet wanneer de vragensteller op deze locatie is 
geweest. Op dit moment worden de volgende activiteiten voor 
de asielzoekers op het schip georganiseerd: 
Nederlandse les voor statushouders en niet-statushouders 
Yoga, Voetbal, Spelletjes, Zelfwerkzaamheid (bewoners helpen 
met diverse werkzaamheden op en buiten het schip.  
Men kan hiermee ook een klein bedrag per week verdienen,  
tot max. 14 Euro) Voorbeelden: helpen met vertalen, 
schoonmaken van de kade, behulpzaam zijn bij de 
kledinguitgifte. 
 
Er wordt eenmaal per week gekookt door aantal bewoners, 
om daarmee meer tegemoet te komen aan eten uit hun eigen 
cultuur. 
 
In maart 2024 zijn we gestart met een Meedoen-balie. De 
Meedoen-balie biedt in samenwerking met vrijwilligers en Welzijn 
Velsen activiteiten aan waarbij bewoners mee kunnen helpen of 
meedoen aan velerlei activiteiten. De Meedoen-balie zit nog in de 
opstartfase; de komende tijd wordt het aanbod van activiteiten 
uitgebreid. Men heeft nog steeds nieuwe medewerkers nodig om 
alle werkzaamheden aan te kunnen.  
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Waar werden de asielzoekers in de piek in 2002 dan 
geplaatst, en hoeveel toen in de gemeente Velsen? 
 
Er was toen meer structurele opvang beschikbaar. Toen de 
instroom van het aantal asielzoekers flink ging dalen, zijn een 
groot aantal azc’s weer gesloten. In de gemeente Velsen werden 
toen geen asielzoekers opgevangen.  Een aantal buurgemeenten 
deed dit wel.

De Heer Jan Belt (= COA locatiemanager op de Ocean  
Majesty) haalt landelijke cijfers aan, wat is de achterstand  
in de te behandelen dossiers van het IND? 
 
De achterstand bij de IND is gemiddeld zo’n 1,5 jaar. Voor meer 
informatie verwijzen we naar de website van het IND: www.ind.nl

En de bewoners: maken zij zelf hun sanitair schoon? 
 
Ja, dat klopt. Bewoners van een azc dienen zelf hun woon-/
slaapruimte schoon te maken en te houden. Dit wordt ook 
periodiek gecontroleerd. 
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Kan deze mijnheer (Jan Betl, COA-locatiemanager op de 
Ocean Majesty) aangeven waarom hij tijdelijke opvang 
op een industrieterrein vergelijkt met (semi)-permanente 
opvang in een woongebied en op de (enige) sportvelden 
van Santpoort-Zuid? 
 
Op een boot buiten de bebouwde kom is er een relatief 
geïsoleerde omgeving. Dat is echt niet zo in een klein dorp als 
Santpoort zuid, waar geen echte dorpskern is, buiten het plein 
van de Dekamarkt en het station van Santpoort-zuid.  
Waar gaan de asielzoekers gezellig bij elkaar zitten, of hun rondje 
beweging lopen? Op het plein bij de Dekamarkt, of voor het 
groenstrookje bij station Santpoort-zuid? Mijn dochter wil graag 
nog veilig met de trein naar huis komen in de avond. Hoe gaat de 
gemeente dat garanderen? 
 
In essentie is er geen verschil tussen opvang op een 
industrieterrein of in een woongebied. Beide hebben voor- en 
nadelen voor zowel bewoners als omwonenden. 
Langdurige opvang op een industriegebied is niet wenselijk 
vanwege mogelijke uitstoot, geluidsoverlast, intensief (vracht)
verkeer, etc. En andere wettelijke eisen die gelden voor het 
ontwikkelen en realiseren van nieuwe woongebieden. 
Ook moeten azc-bewoners vanaf een industriegebied-omgeving 
verder reizen vóórdat ze in de buurt van voorzieningen (winkels, 
scholen, sportvelden) komen. En contact kunnen maken met 
reguliere inwoners in een woonomgeving.  
 
In het 2de geval zal het iets drukker worden in de bestaande 
woonomgeving. Het voordeel daarvan is dat er meer 
mogelijkheden zijn voor contact; zoals het leren van de 
Nederlandse taal en gewoonten, integratie en meedoen in en met 
de buurt. 
 
Er zal op de mogelijke azc-locatie in Santpoort Zuid voldoende 
begeleiding en toezicht zijn. Jusit omdat het een reguliere locatie 
wordt, zij het kleiner dan een gemiddeld azc. Ook is er voldoende 
te doen op de locatie.  
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Er is heel weinig te doen in Santpoort-Zuid, hoe wordt 
geborgd dat er niet veel (jonge) mensen gaan rondhangen? 
 
De ervaring leert dat de kans op incidenten in de omgeving 
erg klein is. Vrijwel alle vluchtelingen komen niet het het doel 
om overlast te veroorzaken, maar om een nieuw bestaan op 
te bouwen. Hun kansen op een verblijfsvergunning worden 
aanzienlijk verkleind als zij op of buiten het azc voortdurend voor 
overlast zorgen.

Kunt u aangeven hoeveel kinderen er op het schip zitten in 
Velsen-Noord? 
 
Op dit moment (februari 2024) verblijven er ongeveer  
50 kinderen op het asielschip die jonger zijn dan 21 jaar. 

Kan het COA het proces beschrijven van binnenkomst op 
een azc tot statushouder of als men een afwijzing krijgt 
voor zijn/haar asielaanvraag. En waar gaat in geval van 
statushouder deze geplaatst worden? Eigen gemeente of 
elders in het land? Bij elders plaatsing wat is de noodzaak 
om te integreren in gemeente? 
 
Het hele proces staat in detail uitgelegd op COA - Asiel | www.
coa.nl. Als iemand een verblijfsvergunning krijgt, dan wordt hij/
zij gekoppeld aan een gemeente. Dat koppelen gebeurt op 
basis van verschillende criteria. Het betekent niet dat iemand 
automatisch kan blijven in de gemeente waar zijn of haar 
opvanglocatie is. Het is wel de insteek dat wanneer iemand 
een netwerk heeft opgebouwd hem/haar te koppelen aan deze 
gemeente, of aan één van de buurgemeenten. Dit is niet altijd 
mogelijk: integreren in de gemeente betekent ook integreren in 
Nederland. Ook al krijgt men later een woning elders. 
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Hoelang zal een enkele asielzoeker gemiddeld in een  
azc blijven? Stel het worden er 200 voor 10 jaar.  
Hoeveel verschillende zien we dan? 
 
Wat een onmenselijk verhaal dit! Hoe lang moeten mensen 
in een azc zitten, voordat er duidelijkheid komt over hun 
status: ja/nee? 
 
Op dit moment (februari 2024) duurt de asielprocedure 
gemiddeld zo’n 1,5 jaar. Maar dat kan veranderen.  
 
1,5 jaar is inderdaad tamelijk lang. Dat komt omdat de 
asielprocedures zorgvuldig moeten worden gevolgd. Deze 
wordt uitgevoerd door professionals van de Immigratie- en 
Naturalisatiedienst (IND).  
 
De IND heeft net zoals veel andere bedrijven en organisaties 
te maken met diverse openstaande vacatures, zodat asiel-
procedures tegenwoordig (veel) langer duren dan wenselijk is.

Hoe snel worden de asielzoeker geplaatst in andere  
gemeenten als ze een status hebben, want er is een 
woningtekort? 
 
Hoe snel ze gekoppeld worden aan een (andere) gemeente is 
lastig aan te geven. Dat verschilt nogal per gemeente.  
Er is inderdaad een groot woningtekort in Nederland. Dat geldt 
voor Nederlanders die wachten op een huurwoning, en ook voor 
statushouders. Dat is de reden waarom een kwart van de mensen 
in de opvang statushouders zijn, die wachten tot er een sociale 
huurwoning voor hen beschikbaar komt.
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Wat zijn er voor mogelijkheden voor mensen uit de buurt 
om vrijwilligerswerk te doen bij een azc? 
 
Hoe kunnen de inwoners van Santpoort-Zuid bijdragen aan 
gastvrijheid, veiligheid en inburgering?  
 
Er zijn veel mogelijkheden om vrijwilligerswerk te doen.  
U kunt zich nu al als vrijwilliger aanmelden en aan de slag in 
Velsen-Noord en in Driehuis (jongeren). U kunt ook wachten tot 
een mogelijk azc in Santpoort-Zuid open gaat.  
 
In de asielopvang zijn altijd veel vrijwilligers actief. Hun inzet 
is hard nodig. De inzet van vrijwilligers varieert per locatie. Zo 
zijn er bijvoorbeeld buddy’s nodig om bewoners te begeleiden 
en te ondersteunen. Of door hulp aan te beiden in de vorm van 
taallessen. 
 
Daarnaast levert werk een belangrijke bijdrage aan de integratie 
van nieuwkomers. Het is goed als asielzoekers en statushouders 
werkervaring opdoen. Hier kunnen ondernemers in de regio een 
rol bij spelen.  
 
Regelmatig in contact zijn met inwoners draagt ook bij aan de 
inburgering in een gemeente.   
 
Overigens willen ook asielzoekers graag iets (terug)doen voor 
de Nederlandse samenleving, bijvoorbeeld in de vorm van 
vrijwilligerswerk voor en met de buurt. 

Wat zijn de ideeën over het verzorgen van goed onderwijs 
(BO en VO) voor de kinderen die in het azc wonen?  Wat 
zijn de ideeën over het verlenen van zorg aan de bewoners 
van het azc? 
 
Kinderen gaan naar speciale internationale taal- en 
schakelklassen (ITK en ISK). Voor Zuid-Kennemerland bevinden 
deze klassen zich in Haarlem. 
Op een regulier azc zijn medewerkers van Gezondheidszorg 
Asielzoekers (GZA) aanwezig. 
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Welke criteria zijn er voor de voorzieningen in de buurt 
voor een opvang van 300 - 350 mensen? 
 
Dat zijn o.a. criteria in de vorm van nabijheid van onderwijs, 
openbaar vervoer en winkels. 

Is er psychologisch onderzoek geweest wat het beste is 
voor de bewoners van een azc? Kleinschaligheid is het 
beste, (minder dan) 50 bewoners. 
 
Nee, dat onderzoek is er niet geweest. Het COA vangt al meer 
dan 30 jaar grote(re) groepen vluchtelingen in azc’s in Nederland 
op. Zij heeft veel kennis, ervaring en deskundigheid op dit 
gebied.  
 
Vluchtelingenwerk Nederland beschouwt een azc met 200 
opvangplaatsen ook als een kleinschalige opvanglocatie.  
Zie de website: www.vluchtelingenwerk.nl.

Wat hebben bewoners van een azc te besteden? 
 
Een volwassen bewoner krijgt op de meeste azc’s eetgeld en 
leefgeld. En in sommige gevallen een vergoeding voor reiskosten 
of schoolkosten. Op deze webpagina van het COA staat meer 
specifieke informatie: COA - Het recht op opvang | www.coa.nl

In Santpoort-Zuid zijn de voorzieningen beperkt. Krijgen 
de bewoners de beschikking over fietsen om makkelijk naar 
voorzieningen elders te gaan in Haarlem, Bloemendaal of 
elders in Velsen? 
 
De ervaring leert dat de er vaak binnen relatief korte tijd 
fietsen beschikbaar zijn. Deze worden vaak door de omgeving 
geschonken of zijn afkomstig uit het gemeentelijke fietsdepot.  
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Als je een groot azc neerzet, kunnen daar ook  
voorzieningen bij geplaatst worden, het zorgt ook  
voor werkgelegenheid. Is toch ook een vereiste? 
 
Op een azc-locatie zijn inderdaad voorzieningen aanwezig 
als gezondheidszorg, een kleine winkel/balie voor alledaagse 
benodigdheden, taallessen, was-voorziening, sportlessen/
mogelijkheden, een (digitaal) leercentrum en een informatiebalie. 
Daarnaast is het van belang dat asielzoekers voor een aantal 
voorzieningen het terrein verlaten. Bijvoorbeeld voor onderwijs 
en (vrijwilligers)werk. Hierdoor komen ze met andere mensen 
in contact en leren ze (de werking van) de Nederlandse 
samenleving kennen. Zo kopen zij bijvoorbeeld hun eigen 
dagelijkse boodschappen voor maaltijden.

Wordt dit een doorstroom-locatie? En zo ja, hoe lang  
verblijven de mensen er dan gemiddeld. 
 
Als er een azc in Santpoort-Zuid gerealiseerd wordt, zal dat een 
regulier azc worden en géén doorstroomlocatie.

Hoeveel begeleiders van het COA staan er op 200-300 
mensen? 
 
Op een groep van 200 asielzoekers zijn zo’n 11 begeleiders actief, 
Het gaat dan om woonbegeleiders, programmabegeleiders en 
casemanagers. Daarnaast is er 24/7 toezicht aanwezig.   

Winkeliers ervaren erg veel overlast. Is het wenselijk om een 
azc dan juist bij winkels te plaatsen? 
 
Winkeliers in Ter Apel ervaren inderdaad overlast. Maar Ter Apel 
en Budel zijn uitzonderlijke locaties. Dit zijn zgn. ‘aanmeld’-
locaties. Op deze locaties komt dagelijks een nieuwe groep 
vluchtelingen aan die asiel aanvraagt. En er is een gebrek aan 
opvangplaatsen. Op deze locaties verblijven ook vaak de relatief 
kleine groep ‘veiligelanders’ die voor (ernstige) overlast zorgt. De 
kans dat deze personen naar Santpoort-Zuid komen, is erg klein. 
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Wat zijn de ervaringen in de andere kernen van Velsen en 
van vergelijkbare gemeenten/locaties met de gevolgen 
voor de leefbaarheid in de buurt van opvangcentra? 
 
De ervaringen in de andere kernen van Velsen zijn over het 
algemeen positief. Omwonenden ervaren niet of nauwelijks 
overlast. Vluchtelingen participeren in de buurt door te sporten, 
te werken of vrijwilligerswerk te doen.  
 
Uit onderzoek van het Wetenschappelijk Onderzoek- en 
Documentatiecentrum (het WODC, onderdeel van het ministerie 
van JenV) is gebleken dat de aanwezigheid van een COA-
locatie geen aantoonbaar effect heeft op de omvang van de 
buurtcriminaliteit en op de individuele kans op slachtofferschap. 

Waarom houdt de gemeente vast aan een azc in of nabij een 
woonkern, wanneer dit niet een vereiste is van het COA. Dit 
is alleen gemeld bij opvang jongeren op hun website. Het 
beoogde azc is een plek waar mensen na een bepaalde tijd 
weer zullen vertrekken, v.w.b. integratie, werkgelegenheid 
e.d. Dit maakt dan toch niet veel uit? 
 
Als gemeente vinden we het belangrijk dat vluchtelingen 
opgevangen worden in een omgeving waar andere mensen 
wonen. Dit bevordert de sociale cohesie, het onderlinge contact 
en daarmee de kans op snellere en succesvolle integratie. Ieder 
mens wordt graag als mens gezien en volwaardig behandeld. 
Ook het COA heeft als voorwaarde dat een locatie in de buurt 
van voorzieningen ligt, zoals een supermarkt en openbaar 
vervoer.
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Duidelijk is dat Santpoort-Zuid in ieder geval een 
gevarieerde doelgroep wenst (land van herkomst, gezinnen 
en alleenstaanden). Wat gaat/kan de gemeente en/of COA 
doen om dit te realiseren?  
Hoe zorgt u ervoor dat we geen personen uit zgn. veilige 
landen in het azc krijgen (om de kans op overlast te 
minimaliseren)? Kan er geselecteerd worden op mensen  
die minimaal 6 maanden in de asielprocedure zitten?  
Deze mensen mogen werken, wat de kans op verveling 
kan beperken.  
Heeft de gemeente invloed op de samenstelling van de 
bewoners in het azc? 
 
In de Spreidingswet is vastgelegd dat gemeenten geen eisen 
kunnen stellen aan specifieke doelgroepen die zij willen 
opvangen. Het COA verdeelt asielzoekers even-redig over alle 
opvanglocaties in Nederland.  
 
De vluchtelingen die in een azc verblijven, vormen dus een 
afspiegeling van de vluchtelingen die binnenkomen in Nederland. 
Het grootste deel van de mensen die in 2023 in de asielopvang 
verbleven in Nederland kwam uit Syrië (41%), Turkije (7%), Jemen 
(6%) en Afghanistan (5%). Voor meer actuele informatie, zie de 
website van het COA: COA - Personen in de opvang van het  
COA | www.coa.nl 
 
Het COA wil specifieke opvanglocaties inrichten voor mensen uit 
veilige landen, zodat deze mensen niet of nauwelijks op reguliere 
locaties verblijven.



15

Wat is de verhouding van alleenstaande jongeren en 
gezinnen die eventueel komen? 
 
Alleenstaande jongeren worden op specifieke amv-locaties 
opgevangen. In Driehuis is een amv-opvang aanwezig. In het 
huidige locatieonderzoek kijken we naar de mogelijkheden voor 
een regulier azc, niet naar een amv-locatie. De vluchtelingen 
die in een azc verblijven, vormen een afspiegeling van de 
vluchtelingen die binnenkomen in Nederland. Het grootste 
deel van de mensen die in 2023 in de asielopvang verbleven in 
Nederland kwam uit Syrië (41%), Turkije (7%), Jemen (6%) en 
Afghanistan (5%).  
 
Voor meer actuele informatie, zie de website van het COA: COA - 
Personen in de opvang van het COA | www.coa.nl

Wat zijn voor de inwoners de concrete voordelen en 
nadelen van het vestigen van een azc in Santpoort-Zuid? 
 
Een azc levert werkgelegenheid op. Ook zorgt het voor extra 
inkomsten voor winkeliers en ondernemers als het gaat om 
dagelijkse boodschappen. Inwoners komen in aanraking met 
andere culturen. Asielzoekers willen graag hun handen uit de 
mouwen steken, werken of vrijwilligers-werk doen en zo een 
flinke bijdrage leveren aan de Nederlandse samenleving.  
Hun komst levert in het begin vaak een bepaalde onzekerheid 
op bij inwoners. En er is wellicht incidenteel sprake van enige 
overlast.

COA moet verantwoording van gelden verantwoorden. 
Waarom is dat een probleem van Velsen? 
 
Het COA dient zorgvuldig en efficiënt om te gaan met 
belastinggeld, waarbij zij bepaalde normbedragen hanteert 
voor de huisvesting van asielzoekers. Deze normbedragen zijn 
ook van toepassing op de mogelijke realisatie van een azc in de 
gemeente Velsen. 
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Bijdrage aan samenleving? Het is toch een 
doorstroomlocatie? 
 
Het is de bedoeling dat het azc dat mogelijk in Santpoort-Zuid 
gevestigd wordt, geen doorstroomlocatie maar een regulier azc 
wordt waar vluchtelingen langere tijd verblijven.

Waar worden de afspraken vastgelegd van maximaal  
200 personen? 
 
Afspraken zoals deze leggen wij vast in een bestuurs-
overeenkomst (BO) tussen het COA en de Gemeente Velsen. 
De bestuursovereenkomst (BO) voor de locatie Driehuis, het 
opvangschip Ocean Majesty in Velsen-Noord en het addendum 
voor de tijdelijke verhoging van de vluchtelingen op het schip 
zijn openbaar.  
 
Deze documenten staan op de website Samenspel Velsen – 
Documenten | Samenspel Velsen

Het COA eist helemaal niet dat een azc dicht bij een 
woonwijk moet liggen. Waarom stelt de gemeente Velsen 
wel die eis? 
 
De gemeente vindt het een belangrijke randvoorwaarde dat 
bewoners van een azc in de buurt van een woonwijk gehuisvest 
worden. Dit stimuleert de integratie en sociale cohesie in een 
buurt. Het COA vindt dat ook belangrijk, maar het is niet overal 
mogelijk. Vandaar dat het COA ook locaties heeft die niet in de 
buurt van een woonwijk liggen. 
Ook Vluchtelingenwerk Nederland vindt het belangrijk dat een 
opvanglocatie voor asielzoekers bij voorkeur dichtbij of midden 
in een woonwijk ligt.
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Er komen straks asielzoekers in het azc die moeten 
doorstromen, op weg naar een woning. Wij kunnen dus 
als directe buren geen verbinding maken met die mensen. 
Waarom wilt u dan dit azc zo dicht bij onze woning? 
 
De gemeente vindt het een belangrijke randvoorwaarde dat 
bewoners van een azc in de buurt van een woonwijk gehuisvest 
worden. Dit stimuleert de integratie en sociale cohesie in een 
buurt. Tegenwoordig duurt de asiel-procedure vrij lang en 
verblijven de bewoners ongeveer 1,5 tot 2 jaar in een reguliere 
opvanglocatie. 

Welke lessen trekt de gemeente uit de taferelen bij Ter 
Apel? 
 
In Ter Apel moeten alle asielzoekers zich aanmelden bij de 
IND als zij asiel willen aanvragen in Nederland. Daar zitten ook 
‘veiligelanders’ tussen die in principe heel weinig kans maken op 
een verblijfsvergunning. Zij veroorzaken wel het overgrote deel 
van de overlast.  
 
De kans dat er ‘veiligelanders’ naar een mogelijk azc in 
Santpoort-Zuid komen is klein. De situatie op een (mogelijk)  
azc in Santpoort-Zuid is dus niet vergelijkbaar met de situatie in 
Ter Apel.
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Het dorp stroom straks vol met minimaal 10% mensen erbij. 
Vooral islamitische mannen. Hoe gaan die participeren hier? 
Wat houdt dit in voor de veiligheid van onze kinderen? 
 
Santpoort-Zuid telt nu 3.385 inwoners (zie website: www.
allecijfers.nl, stand 2023). Als er een azc komt met 200 
vluchtelingen, is dat een toename van 5,8% van het aantal 
inwoners. 

De bevolking in Santpoort-zuid is in de afgelopen 10 
jaar 5,5% gegroeid. Met de komst van een azc met een 
taakstelling van 261 betekent dit een groei van bijna 10% 
in 1 keer. Hoe gaat de gemeente om met de veiligheid, 
infrastructuur en voorzieningen om deze groei aan te 
kunnen? 
 
Uit onderzoek van het COA blijkt dat de criminaliteitscijfers niet 
of nauwelijks toenemen als er een azc komt in een gemeente. 
Samen met het COA en de politie stellen wij een integraal 
veiligheidsplan op waarin we afspraken maken en vastleggen 
over de veiligheid. Het COA zorgt voor dagbesteding op de 
locatie. Sommige asielzoekers werken of doen vrijwilligerswerk.  
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Waarom geen sociale huurwoningen die voor meerdere 
doelgroepen bestemd zijn? Zo integreren mensen beter dan 
dat je een grote groep mensen bij elkaar zet. 
 
We zijn op zoek naar een locatie waar voor langere tijd 
asielzoekers kunnen worden opgevangen. Dit gebeurt in een azc 
waar zij worden begeleid en waar 24/7 toezicht aanwezig is. Hier 
wachten zij op een beslissing over hun asielaanvraag. Wanneer 
deze wordt toegekend en zij een status krijgen, wachten zij op 
huisvesting in een gemeente waar zij een sociale huurwoning 
toegewezen krijgen.  
 
Om te zorgen voor voldoende begeleiding en toezicht, en een 
goede start te maken met hun integratietraject, is het van belang 
dat een opvanglocatie een bepaalde schaal-grootte heeft. 
Anders is dit niet goed en zorgvuldig te realiseren. 
 
Op het moment dat vluchtelingen een verblijfsstatus krijgen, zijn 
wij als gemeente voorstander van het mengen en integreren van 
verschillende doelgroepen. Hier wordt ook op in gezet, maar dit 
is afhankelijk van het beschik-bare woningaanbod. 

Het Provinciaal Ziekenhuis (PZ) in Bloemendaal is 
toentertijd ingezet als asielzoekerscentrum. Daar zijn toen 
veel problemen geweest. Wat maakt het dat dit dossier niet 
wordt bekeken? 
 
We horen ook signalen dat de opvang in Bloemendaal 
destijds over het algemeen juist goed is verlopen. We zullen 
in het onderzoek kijken naar de succes- en risicofactoren van 
andere, bestaande locaties. We onderzoeken daarbij of deze 
succesfactoren ook toe te passen zijn op een mogelijke locatie 
in Santpoort-Zuid en of bepaalde risicofactoren vooraf al te 
voorkomen of te minimaliseren zijn. 
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Komt er dan een regulier azc in Santpoort-Zuid? 
 
We onderzoeken op dit moment of er een azc kan komen op 
één van de voorkeurslocaties in Santpoort-Zuid. Als er een 
opvanglocatie komt, zal het gaan om een regulier azc en niet om 
een instroomlocatie zoals in Ter Apel.

Kunt u inzicht geven uit welke landen de huidige 
vluchtelingen en asielzoekers komen die op dit moment 
in Velsen verblijven? Leeftijd en geslacht erbij? Dit geeft 
ons inzicht en een verklaring waarom Santpoort-Zuid zijn 
steentje bij moet dragen, IJmuiden buiten de boot blijft en 
Velsen-Noord van de boot af mag. 
 
Wij verstrekken geen persoonsgegevens van alle vluchtelingen 
die op dit moment op het schip in Velsen-Noord verblijven.  
De meeste vluchtelingen komen op dit moment uit landen waar 
oorlog heerst en/of (zware) vervolging. Denk aan Syrië, Jemen, 
Eritrea en Turkije. Er zijn op dit moment (februari 2024) 145 
vrouwen, 239 mannen en 41 kinderen. Daarnaast verblijven er 
op de amv-locatie in Driehuis op dit moment 85 jongeren in de 
leeftijd tussen de 14 en 18 jaar. 

Wat dragen Santpoort-Zuid bewoners zelf bij in de opvang? 
 
Bewoners uit Santpoort-Zuid kunnen een belangrijke rol spelen 
bij een goede inpassing van een azc in hun woonplaats. Dan kan 
bijvoorbeeld via het doen van vrijwilligerswerk.

Wat voor invloed heeft de nieuwe, komende regering op 
deze situatie? 
 
De Spreidingswet is inmiddels aangenomen door zowel de 
Tweede als de Eerste Kamer, en vanaf begin februari 2024 
formeel van kracht. Gemeenten moeten aan deze wettelijke 
verplichting voldoen. Een nieuwe regering kan mogelijk 
wel invloed uitoefenen op de hoogte van de instroom van 
asielzoekers naar Nederland.
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De oorspronkelijk verwachtte taakstelling was 261. Die is 
nu al verhoogd naar 377. Dit is een stijging van bijna 45%. 
Dat is enorm. Waarom kiest de gemeente niet voor een 
makkelijker uit te breiden azc-locatie? 
 
De gemeente ging en gaat uit van een jaarlijkse taak-stelling voor 
Velsen van 261 asielzoekers. We vangen momenteel al 85 amv’ers 
(alleenstaande minderjarige vluchtelingen) op in Driehuis. Met 
de mogelijke realisatie van een azc in Santpoort-Zuid met 200 
opvangplaatsen zouden we voldoende opvangcapaciteit hebben 
in de gemeente Velsen. 
Het COA gaat in haar jongste prognoses wat betreft benodigde, 
jaarlijkse opvang in de toekomst, uit van structurele 96.000 
opvangplaatsen in heel Nederland. Dit betekent volgens de 
Spreidingswet dat de gemeente Velsen vanaf 2025 twee jaar 
lang 377 opvangplaatsen moet realiseren. Als gemeente vragen 
we ons echt af of dit landelijke aantal van 96.000 realistisch 
is. In onze optiek kunnen we het verschil tussen 261 en 377 
organiseren via flexibele opvang. Hierover kunnen we dan goede 
en duidelijke afspraken maken met buurgemeenten (in de 
Veiligheidsregio Kennemerland).

Waar kunnen we de bedragen die het COA betaalt aan 
Velsen nu (in)zien? 
 
Voor de huidige opvanglocaties in de gemeente hebben we in 
de twee bestuursovereenkomsten afgesproken dat deze voor 
de gemeente budgetneutraal zijn. De kosten die de gemeente 
maakt, worden vergoed door het COA.

Is er info en vergelijkingsmateriaal van andere soortgelijke 
dorpskernen, zoals Santpoort-Zuid? Dezelfde soort 
bewoners, omstandigheden, enzovoorts? 
 
Geen enkele situatie is exact hetzelfde. Samen met de 
klankbordgroep willen we verschillende azc’s bezoeken om 
te bekijken wat daar de succes- en risicofactoren zijn. Op de 
website van het COA staat een overzicht van alle reguliere azc’s 
en noodopvanglocaties in Nederland.  
Zie: COA - Locatiezoeker | www.coa.nl 
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Hoe ligt de verhouding statushouders en asielzoekers? 
 
In een asielzoekerscentrum is de verhouding op dit moment 23% 
statushouders en 77% asielzoekers  
(stand van zaken: januari 2024).

Vreemdelingen die geen verblijfsvergunning krijgen, 
hebben wettelijk nog 28 dagen recht op opvang bij het 
COA. Ze hebben dan niets meer te verliezen. Hoe gaat er 
met deze mensen omgegaan worden? 
 
Asielzoekers moeten terug naar hun land van herkomst als de 
Immigratie- en Naturalisatiedienst (IND) hun asielaanvraag heeft 
afgewezen. Ze kunnen dan nog naar de rechter stappen. Heeft de 
IND hun asielverzoek volgens de rechter zorgvuldig beoordeeld, 
dan moeten zij Nederland verlaten. 

Tellen de Oekraïense vluchtelingen ook mee in de 
taakstellingen voor de gemeente? 
 
Nee. Voor het opvangen van vluchtelingen uit Oekraïne heeft de 
gemeente een aparte taakstelling vanuit het Rijk. 

Als er sprake is van gezinshereniging, wat zijn dan de 
consequenties qua aantal opvangplekken? 
 
Gezinshereniging heeft geen invloed op het aantal opvang-
plekken. Het maximale aantal opvangplekken blijft hetzelfde.

Welke kansen ziet de gemeente voor Santpoort-Zuid? 
 
Er zijn diverse kansen voor Santpoort-Zuid, zoals sociale cohesie 
door vrijwilligerswerk; zowel door inwoners als door asielzoekers. 
Asielzoekers mogen na een half jaar werken en kunnen daarmee 
helpen om de huidige tekorten op de arbeidsmarkt te verkleinen, 
etc.
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Maximaal 200 units, of 200 bewoners? 
 
We gaan bij de komst van een mogelijk azc naar Santpoort-Zuid 
uit van maximaal 200 bewoners. 

Aan welk bestaand azc van vergelijkbare grootte spiegelt 
de gemeente Velsen zich? 
 
Geen enkele situatie is exact hetzelfde. Samen met de 
klankbordgroep willen we verschillende azc’s bezoeken om 
te bekijken wat daar de succes- en risicofactoren zijn. Op de 
website van het COA staat een overzicht van alle reguliere azc’s 
en noodopvanglocaties in Nederland.  
Zie: COA - Locatiezoeker | www.coa.nl

Als er door het COA meer vluchtelingen naar Santpoort-
Zuid worden gebracht, en mensen buiten moeten slapen. 
Hoe gaat de gemeente daar mee om? 
 
De gemeente zal niet accepteren dat er meer asielzoekers op een 
mogelijk azc in Santpoort-Zuid zullen verblijven dan afgesproken 
en juridisch vastgelegd is in een bestuursovereenkomst (BO) met 
het COA.


